
 

 

 
 

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων 

 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

Προς τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

                          

Θέμα: «Χρηματοδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση για την 
αποκατάσταση των Ελλήνων Παλιννοστούντων – Πλήρης ή μερική 
αξιοποίησή τους;». 

      Ο Βουλευτής ν. Ηρακλείου ΣΥ.ΡΙΖ.Α - Προοδευτική Συμμαχία, 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης), καταθέτει προς τον κ. Υπουργό 

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών ως αναφορά,  την από 11/07/2025 

και με αρ.πρωτ. 13118 επιστολή της Παμποντιακής Ομοσπονδίας Ελλάδος, 

που εντάσσεται στις ενέργειες  της διαχρονικής προσπάθειάς της τελευταίας,  

για την επίλυση του ζητήματος των στεγαστικών δανείων των 

Παλιννοστούντων Ομογενών.  

Συγκεκριμένα, η Ομοσπονδία, θίγει την  επιλογή της ελληνικής 

κυβέρνησης να διαθέσει ως δάνεια με κρατική εγγύηση, ποσά 

χρηματοδότησης που φέρεται να έλαβε από ευρωπαϊκούς πόρους, κατ’ 

εφαρμογή του ν. 2790/2000, προκειμένου να υλοποιήσει την υποχρέωσή της 

απέναντι στους νεοπροσελθόντες Έλληνες πολίτες, από την πρώην ΕΣΣΔ.  

Δεδομένου ότι τα κονδύλια που χορηγήθηκαν μέσω του προϋπολογισμού 

δημοσίων επενδύσεων συνιστούσαν κρατική στήριξη, με τη μορφή 

επιχορήγησης της εγκατάστασης και όχι δάνειο, καθώς και ότι η επιλογή αυτή 

δεν επεβλήθη από την Ευρωπαϊκή Ένωση, η Ομοσπονδία ζητά την 

υλοποίηση συγκεκριμένων ενεργειών στην κατεύθυνση της αποκατάστασης 

αυτής της «αδικίας». 

 

Επισυνάπτεται η Ανακοίνωση. 

Παρακαλούμε για την απάντηση και τις δικές σας ενέργειες. 

Αθήνα, 15.07.25 

Ο καταθέτων Βουλευτής 

Μαμουλάκης Χάρης 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2613

Ημερομ. Κατάθεσης:

18/7/2025



Θεσσαλονίκη, 
11/ 7/ 2025 

Αρ.Πρ.:13118 
 
 
Προς: Τον Υπουργό Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών κ. Κυριάκο 

Πιερρακάκη 

 
Θέμα: Χρηματοδοτήσεις από την Ευρωπαϊκή Ένωση για την 

αποκατάσταση των Ελλήνων Παλιννοστούντων – Πλήρης ή μερική 

αξιοποίησή τους; 

 

 
Κύριε Υπουργέ, 

 

Στο πλαίσιο της εφαρμογής του Ν. 2790/2000 («Αποκατάσταση 

Παλιννοστούντων Ομογενών»), η Ελληνική Δημοκρατία φέρεται να έλαβε 

χρηματοδότηση από ευρωπαϊκούς πόρους, προκειμένου να υλοποιήσει την 

υποχρέωσή της απέναντι στους νεοπροσελθόντες Έλληνες πολίτες από την 

πρώην ΕΣΣΔ. 

Η Παμποντιακή Ομοσπονδία Ελλάδος, στο πλαίσιο της διαχρονικής 

προσπάθειάς της για την επίλυση του ζητήματος των στεγαστικών δανείων των 

Παλιννοστούντων Ομογενών, έχει κινητοποιηθεί και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. 

Συγκεκριμένα, στις 28-1-2025 απέστειλε επιστολή προς την Ευρωπαϊκή 

Επιτροπή καθώς και κοινοποίηση προς το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και όλους 

τους Έλληνες Ευρωβουλευτές, ζητώντας να αναδειχθεί το πρόβλημα και να 

εξεταστεί η ευθύνη της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως προς τα κονδύλια που 

διατέθηκαν για την αποκατάσταση των Παλιννοστούντων. 

Σε ανταπόκριση, ο Ευρωβουλευτής του Κομμουνιστικού Κόμματος 

Ελλάδος κ. Λευτέρης Νικολάου-Αλαβάνος υπέβαλε γραπτή ερώτηση προς την 

Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις αρχές του 2025, λαμβάνοντας απάντηση στις 24 

Απριλίου 2025. 

Στην απάντησή της, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή αναφέρει ρητά ότι: «Τα 

κονδύλια που χορηγήθηκαν μέσω του προϋπολογισμού δημοσίων 

επενδύσεων συνιστούσαν κρατική στήριξη με τη μορφή επιχορήγησης της 

εγκατάστασης και όχι δάνειο». Η Επιτροπή διευκρίνισε επίσης ότι: «Η 

επιχορήγηση… έλαβε κρατική εγγύηση· ως εκ τούτου, τυχόν αποφάσεις 

σχετικά με τη διαγραφή, το κόστος εξυπηρέτησης ή την αναστολή μέτρων 






